
بهــاره موفقــی/ کوهســتان پارک شــادی 
به عنــوان یکــی از مکان هــای نوســتالژی و 
خاطره انگیز مردم مشــهد، ســال هاست که 
به دلیــل اختلافات حقوقی برخی دســتگاه 
ها بی استفاده مانده اســت؛ مکانی که سال 
ها شــاهد طنین شــادی مردم بــود، اما حالا 
در یــک خاموشــی ســهمگین باقــی مانــده 
اســت. به گزارش »خراســان رضــوی«، روز 
گذشــته اطلاعیه واگذاری کوهستان پارک 
شــادی مشــهد به ســازمان امــوال و املاک 
کوثر وابسته به بنیاد شهید و امور ایثارگران 
در سامانه کدال سازمان بورس منتشر شد. 
در بخشــی از این اطلاعیــه آمده اســت: »به 
موجــب قــرارداد مــورخ 28 /12 /1401 
شــش دانگ یک قطعه زمین به انضمام کلیه 
اعیانی ها و هرگونه امتیازات ملک موســوم 
بــه کوهســتان پارک شــادی مشــهد دارای 
پلاک ثبتــی بــه شــماره 16713 فرعی از 
باقی مانده 182 اصلی واقع در حوزه ثبتی 
شهرســتان مشــهد، در قبــال چندین ملک 
ســهل البیــع، بــه ســازمان امــوال و املاک 
کوثر واگذار شــد. شــایان ذکر است، ارزش 
کلیــه امــلاک مــورد معاملــه )طبــق مفــاد 
قــرارداد مذکــور(، بر اســاس نظریــه هیئت 
کارشناســان رســمی دادگســتری، در بازه 
زمانی 25 /12 /1401 تعیین می شــود. 
همچنیــن ارزش دفتــری ملــک موســوم به 
کوهستان پارک شادی مشهد در دفاتر این 
بانک معادل مبلغ 944 میلیارد ریال است.«

اگر توافق شکل نگیرد، وارد فضای 	 
حقوقی می شویم

برای پیگیری موضوع با موســی الرضا حاجی 
بگلو، سخنگوی شورای شهر مشهد که در این 
دوره مدیریــت شــهری اقدامــات و پیگیری ها 
بــرای احیــای کوهســتان پــارک شــادی را 
انجام مــی داد، گفــت و گو مــی کنیــم. وی به 
»خراسان رضوی« می گوید: درباره کوهستان 
پارک ســال گذشــته دیداری با معــاون رئیس 
جمهور مبنی بر واگذاری کوهســتان پارک به 
شهرداری داشتیم، بر اساس اطلاعاتی که به 
دست آوردیم، این موضوع یک بحث حقوقی و 
یک بحث توافقی دارد. شهرداری مشهد پیگیر 
این موضوع بــود، اما متاســفانه قیمتــی برای 
کوهستان پارک از سوی بانک دی اعلام شد که 
توجیه کارشناسی نداشت چون بالاخره کاربری 
ملک مشــخص اســت. این ملک داخل شــهر 
است و این گونه نیســت که خارج از آن بتوانند 
مجوزاتی را بگیرند. هر گونه مجوز تغییر کاربری 
که بخواهند باید شهرداری اقدام کند. تازه این 
به غیر از بحث حقوقی اش است، ضمن این که 
ما اجازه تغییر کاربری به آن ها را ندادیم. وی می 
افزاید: این مجموعه تفریحی برای شور و نشاط 
مردم شــکل گرفته و نمی توان تغییــر کاربری 
داد، اگر هم بخواهیم چنین اقدامی کنیم حتما 
شهرداری باید این کار را انجام بدهد، بنابراین 
امیدواریم سازمان کوثر با شهرداری مشهد وارد 
توافق شود و بتواند واگذاری را انجام دهد تا ما 
هم به دنبال بحث حقوقی آن نرویم. سخنگوی 

شورای شهر مشهد تصریح می کند: این موضوع 
بحث حقوقی هم دارد و ما هنوز وارد آن چالش  
نشدیم، برخی از حقوق دان ها معتقد هستند 
این واگــذاری به بانک دی یا قبل از آن اشــتباه 
بوده است، آن طور که کارشناسان حقوقی می 
گفتند واقف این ملک را به شــهرداری مشــهد 
واگذار کرده بوده و طی گذشــت ســال ها این 
اتفــاق رقم خــورده و ایــن مجموعه به ایــن روز 
افتاده اســت. ورود بــه بحث حقوقــی زمان بر 
خواهد بود و چالش بزرگی است، هم مجموعه 
شهرداری و هم سازمان کوثر و  بانک دی دچار 
یک بحث حقوقی می شــویم و باید برای حل و 
فصل این موضوع در محاکــم قضایی پیگیری 
کنیم. اختلافات حقوقی همچنان پابرجاست 
و اگر توافقی شــکل نگیرد ما هم به ناچار برای 
بحث حق و حقــوق مجموعه مدیریت شــهری 
وارد فضــای حقوقــی می شــویم و ایــن امکان 

وجود دارد.

برای منافع شهر علاقه مند به توافق هستیم	 
سخنگوی شورای شهر مشهد درباره تعامل و 
توافق با سازمان کوثر برای احیای کوهستان 
پارک می گوید: ما علاقه مندیــم برای  منافع 
شهر و مردم با ســازمان اقتصادی کوثر توافق 
کنیم، ســال های ســال اســت که کوهستان 
پارک شادی همین گونه رها شده، چهره شهر 
را هم به هم ریخته است، بالاخره مکانی بوده 
که مورد استفاده مردم بوده اما هم اکنون بی 
اســتفاده مانده اســت، چه ایــرادی دارد خود 

سازمان کوثر ســرمایه گذاری کند؟ درآمد آن 
هم برای خودش باشد و خدمات بدهد، ما هم 
این آمادگی را داریم که خدماتی بدهیم. وی در 
ادامه پیشنهادها می گوید: یا قیمتی معقول و 
منطقی را پیش بینی کنند، یا کوهستان پارک 
را به شــهرداری یا شرکت های ســرمایه گذار 
واگذار کنند که آمادگی خریداری و ســرمایه 
گذاری در آن را دارند، با چند مدل اقتصادی 
دیگــر هــم مــی تــوان ایــن کار را انجــام داد و 
امیــدوارم هر چــه زودتر مجموعه کوهســتان 
پارک مورد استفاده مردم قرار بگیرد. حاجی 
بگلو می افزاید: آمادگی داریم که وارد تعامل 
و گفت و گو شویم و چند مدل را بررسی کنیم، 
حتی ســرمایه گــذار هــم معرفی مــی کنیم، 
بالاخــره آن زمین و امکانــات برای اســتفاده 
عموم مردم است، شــهرداری هم می خواهد 
همین کار را انجــام بدهد ما هــم این آمادگی 
را داریــم که بــا آن هــا تعامل کنیــم. مجموعه 
کوثر هم پــای کار تعامــل و همــکاری بیاید تا 
این مجموعه را از بلاتکلیفی خارج کنیم. وی 
تاکید می کند: ملاک ما ارائه خدمات به شهر 
و مــردم اســت، ملاک ما این نیســت کــه نگاه 
درآمدی داشته باشیم، اما مجموعه اقتصادی 
اشکالی ندارد نگاهشان درآمدی باشد، آن ها 
مدل های اقتصادی شان را آماده و اجرا کنند، 
کسب درآمد کنند و هم به مردم خدمات ارائه 
بدهند، ما هم در کنار ایــن مجموعه آماده هر 

نوع خدمات با جان و دل هستیم.

اجازه تغییر کاربری را نخواهیم داد	 
سخنگوی شورای شهر مشهد در پاسخ به این 
سوال که چه برنامه ای برای مذاکره با سازمان 
املاک کوثر خواهید داشت؟ می گوید: حتما 
خودم وارد مذاکره با ســازمان اقتصادی کوثر 
می شــوم و چون یک بنــگاه اقتصادی اســت 
فکر می کنم بهتر بتــوان با آن هــا وارد گفت و 
گو و مذاکره شد. وی در پاسخ به این سوال که 
آیا مدیریت شــهری مشــهد همچنان قاطعانه 
پای تغییــر نــدادن کاربری کوهســتان پارک 
شــادی مشــهد خواهد بود؟ اظهار مــی کند: 
صددرصد، فضایی را که بــرای عموم مردم از 
قبل پیش بینی شده، قطعا اجازه تغییر کاربری 

نخواهیم داد.
حجت الاسلام والمسلمین مهدی حسن زاده 
نامقی مدیرکل بنیاد شــهید و امور ایثارگران 
خراسان رضوی نیز در گفت و گو با »خراسان 
رضوی« درباره احیای کوهستان پارک شادی 
می گوید: ما پیگیر این موضوع هســتیم چون 
مردم مشهد از آن خاطره دارند، اما جزو شرح 
وظایف ما نیست و شخصی پیگیری می کنیم.

اجتماعی-فرهنگی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی خراسان رضوی
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ا ز میان خبر ها

 شهری 

 معاون استاندار خبر داد:

 منابع ویژه مولدسازی
 برای طرح تحول حاشیه مشهد

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری خراسان 
رضوی گفت: اجرای طرح تحول حاشیه شهر مشهد 
بــا دریافت منابــع ویــژه از محل مولدســازی املاک 
و اراضــی شــرکت بازآفرینی شــهری ایران ســرعت 
می گیرد. خدایی در حاشیه برگزاری ستاد بازآفرینی 
شهری استان در گفت و گو با ایرنا افزود: افق اجرای 
این طرح تا پایــان ســال1404 با اعتبــاری بیش از 
ســه هزار میلیارد ریال در نظر گرفته شده است. وی 
بدون اشــاره به میزان منابع ویژه تعیین شده در این 
قالب گفت : با عزم موجود امیدواریم اجرای این طرح 
طی مدت مذکور محقق شود. خدایی یادآور شد: در 
ستاد بازآفرینی شهری استان مصوب شد با همکاری 
شرکت عمران و مسکن آستان قدس رضوی در بازه 
زمانی ســه ســاله بخش قابل توجهــی از پروژه های 
عمرانی بافت پیرامون حرم رضوی شامل پروژه های 
بهداشــتی، درمانی، ورزشــی ، امدادی و غیره اجرا 
شود. فرماندار مشهد نیز در حاشیه این ستاد گفت: 
بخشــی از اعتبارات طرح تحول حاشیه شهر مشهد 
در یک اقدام تهاتری بین شــهرداری مشــهد و ستاد 
بازآفرینی کشــور تامین می شــود. محســن داوری 
پیشــرفت اجرایی پــروژه هــای طرح تحول حاشــیه 
شهر مشهد را در حوزه شرکت بازآفرینی 24 درصد 
ذکر و بیان کرد: علت کندی پیشــرفت این بخش به 
تخصیص نیافتن به موقع اعتبارات بازمی گردد که در 
نشست ســتاد برای اختصاص باقی مانده اعتبارات 
و تســریع در این بخش تصمیمات خوبی گرفته شد. 
براین اساس مقرر شد 80 میلیارد تومانی که از تعهد 
شرکت بازآفرینی مانده است در یک اقدام تهاتری بین 
شهرداری مشهد و ستاد بازآفرینی کل کشور تامین 

شود تا بتوان اجرای باقی طرح ها را به اتمام رساند.

شهردار مشهد:

هر فردی دنبال پیچیده کردن فرایندها 
باشد در سیستم جایی ندارد

شهردار مشهد گفت: هر فردی به دنبال پیچیده کردن 
فرایندها برود در سیســتم جایی نــدارد. به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی شــهرداری مشهد، محمدرضا 
قلندر شــریف در مراســم تکریــم و معارفــه مدیرکل 
حراست شهرداری مشهد افزود: نکته مهمی که در 
شــهرداری وجود دارد این اســت که فرایندها بسیار 
پیچیده و طولانی است و هر جا که فرایندها پیچیده 
و طولانی شد بدانید که منشأ فســاد می تواند آن جا 
باشــد. وی تصریح کــرد: بخش هایی در شــهرداری 
داریم که برای اتمام یک فرایند ساده به 18 امضا نیاز 
اســت، اگر خدای نکرده دســت یکی از این امضاها 
بلغزد 17 نفر دیگر هم زیر ســوال می روند، بنابراین 
اصلاح فرایندها در معاونت هــا و حوزه های مختلف 
یکی از وظایــف مدیران اســت و هر فردی بــه دنبال 
پیچیده کردن فرایندها برود در سیستم جایی ندارد. 
قلندر شریف تأکید کرد: معتقدیم هر جا تجمع نیرو  و 
پیچیدگی فرایند باشد امکان فساد هم وجود دارد؛ 
یکی از مشکلات ما در شهرداری واگذاری یک وظیفه 
حاکمیتی به بخش خصوصی است که اتفاق افتاده 
است، به عنوان مثال واگذاری اداره نظارت بر ساخت 
و ساز یا همان پلیس ســاختمان به بخش خصوصی 
اســت؛ اکنون ما داریــم درآمد تولیــد می کنیم برای 
افرادی که هیچ مسئولیتی ندارند و سختی و زحمت 

ایجاد می کنیم برای مردم. 
شایان ذکر اســت در این مراسم »ســید علی اصغر 
موسوی« تکریم و »علی اصغر نیشابوری« به سمت 

مدیرکل حراست شهرداری مشهد معارفه شد.
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امید به احیای کوهستان پارک شادی
 بانک دی، شهربازی نوستالژی مشهدی ها را به سازمان کوثر زیرمجموعه بنیاد شهید واگذار کرد تا امیدها برای بازشدن 

قفل احیای کوهستان پارک زنده شود، مدیریت شهری هم با تاکید بر حفظ کاربری از آمادگی برای توافق خبر داد
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تعداد متخصصان طب اورژانس در بیمارستان ها ی خصوصی کمتر از استاندارد
عباس نژاد/ سرپرست معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
گفت: تعداد متخصصان طب اورژانس در بیمارستان ها ی خصوصی 
کمتر از استانداردهای موجود است و این باعث می شود بیماران به 
بیمارستان های دولتی مراجعه کنند. مراکز درمانی دانشگاه علوم 
پزشکی مشهد سال قبل به هزار میلیارد تومان تامین اعتبار و تجهیز 

شدند. توکلیان در گفت وگو با »خراســان آنلاین« افزود: در مشهد 
کمبود تخت در حوزه تروما وجود ندارد و مهم ترین نیاز مراکز درمانی 
کمبود تخت های تخصصی و فوق تخصصی داخلی  است. مرگ و 
میرهای ناشی از تروما در بیمارســتان ها به دلیل شدت حوادث در 

صحنه تصادف و وخامت حال بیمار است.

سرما ۴ هزار درخت کاج در مشهد را خشکاند!

رستگار/ معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری مشهد 
گفت: سرمای زمستان سال گذشته که تا منفی 21 درجه هم رسید، 
شوک سرمایی را به درختان کاج سوزنی برگ وارد کرد و 4 هزار اصله 
درخت دچار تنش شده و خشکیده اند. نجفی در گفت وگو با »خراسان 
آنلاین« افزود: اقداماتی برای تیمار این درختان در حال انجام است 
از جمله کوددهی و محلول پاشی و چند مرحله آب دهی سنگین که 
امیدواریم برخی از این  درختان احیا شوند. وی تصریح کرد: تا پایان 

خرداد این مراقبت ها را ادامه می دهیم و در صورت سبز نشدن گیاه، 
از نظر حفظ زیبایی شهر قطع خواهند شد. امکان حفظ این درختان 
از سرما وجود نداشــت مثلا در باغ ها از سوزاندن لاستیک استفاده 
می کنند که ما این امکان را در شهر نداشتیم. یکی از اقدامات موثر در 
این باره آبیاری قبل از سرما بود که ما با پیش بینی های هواشناسی 

قبل از رسیدن این سرما چندین بار آبیاری را انجام دادیم و 
با همین اقدام پیشگیرانه تلفات گیاهان کمتر شد.

  یادداشت  
وحید تفریحی 

 فرصت مغتنم 
برای تقویت نشاط شهروندان

اوایل دهه 90 بــه بهانه پلمب برخی دســتگاه ها، 
کل کوهســتان پارک شــادی به روی مردم بســته 
شــد و گرد ســیاه تعطیلی تا همین امــروز که بیش 
از یک دهــه از آن گذشــته ادامه یافتــه و دیگر از آن 
هیاهو و فریادهای شادمانه و هیجان های دوست 
داشــتنی در شــهربازی نوســتالژی مشــهدی هــا 
خبری نیســت. کوهســتان پارک شــادی برای نه 
تنها مردم مشهد که بسیاری از زائران نیز خاطرات 
زیادی ســاخته اما ســال هاســت که به گورســتان 
شــهربازی تبدیل شــده و فکری هم بــرای آن نمی 
شــود. از همان روز بسته شــدن درهای کوهستان 
پارک شــادی، تا امروز بارهــا و بارهــا و در گزارش 
هــای متعــدد ضــرورت احیای ایــن ظرفیــت مهم 
تفریحــی و تفرجگاهــی مشــهد و البتــه جلوگیری 
از تغییر کاربــری آن را گوشــزد و مطالبه کردیم که 
اگر نبود همیــن مطالبه گری ها چه بســا تــا امروز 
اثری از کوهستان پارک شادی نمی بود. در طول 
این یک دهه شــاهد اتفاقات، اظهارنظرها و حرف 
و حدیــث هــای فراوانی دربــاره کوهســتان پارک 
شادی بودیم؛ از زمزمه های تغییر کاربری گرفته، 
تا مزایده های پی در پی برای فروش آن یا مذاکرات 
و رایزنی های بی شــمار برای احیا، اما روز گذشته 
که اطلاعیه واگذاری کوهســتان پارک شــادی از 
بانک دی به سازمان کوثر )وابسته به بنیاد شهید و 
امور ایثارگران( در ســامانه کدال سازمان بورس و 
اوراق بهادار کشور منتشر شد، امیدها به بازشدن 
قفل احیای این شــهربازی نوســتالژیک زنده شد. 
ایــن اتفــاق بــه دلایل متعــدد یــک فرصــت مغتنم 
است که باید از آن اســتفاده کرد تا بالاخره شادی 
را به کوهســتان پارک برگردانــد و آن را احیا کرد. 
واگــذاری مجدد کوهســتان پارک به بنیاد شــهید 
خبری خوب و فرصتی مغتنم اســت چرا که رئیس 
این بنیاد خود فردی اســت که قطعا به این مطالبه 
مهــم مردم مشــهد و افــکار عمومــی بــرای احیای 
کوهستان پارک آگاه است، امیرحسین قاضی زاده 
هاشمی معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و 
امور ایثارگران کشور، سال ها نماینده همین مردم 
در مجلس شــورای اســلامی بوده و قطع بــه یقین 
از جایگاه ایــن ظرفیــت تفرجگاهی و نقــش آن در 
خاطرات مردم مشهد و حتی زائران آگاه است و این 
توقع و انتظار وجود دارد که خود مطالبه گر احیای 
کوهستان پارک شادی و پای کار این اقدام باشد. 
البته که حــق و حقوق  بنیاد شــهید در ایــن زمینه 
هم حائزاهمیت است و قطعا باید به آن پاسخ داده 
شود. به هرحال مدیریت شهری مشهد هم محکم و 
قاطعانه پای حفظ کاربری کوهستان پارک شادی 
ایســتاده و بارهــا و بارهــا در همیــن دوره مدیریت 
شــهری بر آمادگی برای احیای آن و مشــارکت در 
ایــن زمینه تاکیــد کرده اســت. فضای کوهســتان 
پارک شــادی با تمام خاطــرات و ظرفیت هایی که 
دارد، تک و تکرارنشدنی برای مشهد است و انتظار 
جدی می رود که متولیان از مدیریت شهری مشهد 
گرفته تا بنیاد شهید، استانداری و دیگر مسئولان 
پای کار بیایند و یک بار برای همیشــه تکلیف آن را 
روشــن کنند. این فرصتــی که فراهم شــده مغتنم 
اســت، پس تا دیر نشــده ، اختلافات کنار گذاشته 
شــود و در مســیر احیای کوهســتان پارک شادی، 

تعامل و اقدام شود.

روزنامه نگار

سرپرست شهرداری منطقه 
یک مشهد منصوب شد

طــی حکمــی از ســوی شــهردار مشــهد، 
سرپرســت  به عنــوان  هنــری«  »محمــد 
شــهرداری منطقه یک منصوب شد. پیش 
از این نژادحســین عهــده دار این ســمت 
بود که برای حضور در شورای شهر مشهد 
به عنــوان عضو علــی البدل از این ســمت 

استعفا کرد.


